
Referatbestyrelsesmøde den 25. april 2022 

 

Deltagere 
Ingen afbud. 

Godkendelse af dagsorden 
Godkendt uden kommentarer. 

Godkendelse af referat 
Godkendt uden kommentarer. 

Økonomi 
Regnskab og likviditet 
Kontingenter 
Opgørelsen for kontingenter er inkl. oprydning af ej betalte kontingenter, som er krediteret her i 

april måned. 

Det viser, at vi mangler 167 tkr. i kontingenter, for at nå årsbudgettet. Selv med en vis forventning 

om stadig tilgang af nye medlemmer, samt begynderhold, så bliver det svært at nå de sidste 100 

tkr. 

Øvrige indtægter 
Øvrige indtægter er der kun små afvigelser til. 

Udgifter 
Bane omkostningerne er den væsentligste post, hvor vi år til dato har haft et større forbrug end 

forventet. 

Afvigelserne er primært følgende: 

- Fliser og rododendron bed - 100 tkr. 

- Ekstern hjælp til dybdeluftning af fairways og propning af greens, samt ekstra gødning - 150 tkr. 

- Vedligehold af maskiner - 50 tkr. 

Under posten pr. presse og sponsoromkostninger, skyldes afvigelsen stadig, at vi allerede har købt 

årets træningsbolde, I forbindelse med skift af nogle sponsorer er der brugt flere omkostninger til 

produktion af reklameskilte. 

Likviditet 
Likviditeten ser stadig fin ud, hvor vi med udgangen af marts havde 1 mill kr. mere I likviditet end 

samme tid sidste år. Vi har endnu ikke modtaget regning for vandingsanlæg (forventet 2.7 mill kr.). 

Konklusion 
Af nedenstående graf kan man se, at vi har haft en nettoafgang på 170 medlemmer fra 1 oktober 

til nu. Det betyder, at vi nu er 71 aktive medlemmer mindre end samme tidspunkt sidste år. Vi har 

budgetteret med en afgang på omkring 50. Dette medfører den manglende forventning til 

kontingentindtægter i år på 100 tkr. 



Men det er den store afgang, som bekymrer mest, specielt med henblik på startsituationen næste 

år, sammenholdt med at der kun er planlagt et begynderhold i år. Derfor bør der diskuteres 

opstart af yderligere et begynderhold til sommer. 

På omkostningssiden skal der holdes igen resten af året, hvis det ikke også skal give en negativ 

afvigelse. 

Medlemmer 

 
 

 
 

Der er enighed at missionen vedr. reducering af medlemmer er lykkes. Derfor skal der, for at sikre 

et fornuftigt grundlag for næste sæson, laves tiltag for at hyre nye medlemmer. Bl.a. ekstra 

begynderhold samt annoncering efter nye golfere. Begge dele er sat i gang. 

Ekstra begynderhold 
Der startes et nyt begynderhold 2 i juni måned med plads til ca. 25. Det sker for at sikre en 

fødekæde til de medlemmer der må melde sig ud næste årsskifte. Vi ser nu at vi mangler 



medlemmer, da der sidste år ikke var et efterårs begynderhold. Det håber vi at rette op på med 

begynderhold 2.    

Kvindehold juni 
Der startes et rent begynderkvindehold med plads til 12 i juni måned. Opfølgning på DGU´s 

kampagne for rekruttering af kvinder i golfen. Trænerne er ansvarlige for projektet.  

Sidste; flyttes til august da begynderhold 2 starter i juni.  

Rose pigerne NU 
Der startes et kvindehold af etablerede golfspillere, et træningsforløb kun for kvinder. Skal være 

med til at styrke relationer og handicap. 

Sidste: Der er tilmeldt 20 på 2 hold; alle med højere handicap, hvilket også var målet. En god start.  

Mediekampagne 
Er sat i gang i Herning Folkeblad og på Facebook. 

Firkløver 
Status er den samme som sidst; fortsat over 600 med firkløverkort. 

Sponsorer 
Intet nyt. 

ErhvervsGolf 
50 deltagere til tur til Lübker Golfresort den 29. - 30. april 2022. 

Banen lige nu 
Prioritetslisten 

• Vi har fokus på hul 7, hvor dæmning færdiggøres og sås. 

• Øvrige opgaver prioriteres efter behov og tid. 

• Bl.a. vil der blive lavet bedre overgange ved vores broer, så slitagen fordeles. 

• Der er netop vertikalskåret greens og topdresset og måttet ned. 

• Arbejdet bag gården er fortsat i gang og skal give plads til maskiner, så der er bedre plads i 
maskinhal. 

Status vanding 
Hovedledningen er klar og der er sået i det opgravede. 

Arbejdet med at lægge rør ned til fairwayvanding vil strække sig ind i maj. 

Status green hul 7 
Chris Haspell har været på besøg, med flg. kommentarer vedr. hul,7 og muligt hul 15: 

Det ser fint ud og der er fortsat forventning om at vi kan åbne green slut juli. Jesper og Chris vil 

løbende sparre om gødning m.m.  

Green hul 15 
Chris tegner en skitse med ønske om etablering i august 2023. Vil hæve området på samme måde 

som på hul 7 og skabe en visuel sammenhæng med hul 13 bag green – måske en bunker.  

Fairway hul 15 
Problemet med den fugtige fairway, kan tilsyneladende klares ved at sprøjte området med 

afspændingsmiddel, så vandet kan trække ned i jorden og gøre gavn. Jesper laver forsøg. Lykkes 

det, kan vi spare at køre sand på og udbrede metoden til andre områder af banen, hvor der er 



problemer med at vandet kan trænge ned i jorden. Metoden kan måske afhjælpe problemerne på 

forgreen indtil hullet omlægges. 

Generelt skal vi have opmærksomhed på afspænding på tees, fairways og greens. 

Søer hul 15 
Anbefaler vi udvider søerne (i bunden af fairway og foran green til højre) efter den 1. september, 

hvor vi har tilladelsen fra Herning Kommune. En opgave Ralph kan klare. Det meste af jorden vil 

kunne fordeles i områderne ved søerne/bag søerne. 

Foreløbig tidsplan for etablering af hul 15 
Baneudvalget ser på materialet fra Chris og kommer retur med forslag til udførelse og tidsplan for 

opgaverne.  

Diverse 
Stier bliver udbedret; sten kommer væk og nyt stenmel på. 

Der fyldes jord i sten ved broen hul 2.  

Fairway vandes, så snart det er muligt med nyt anlæg. 

Løse grene bygges op i et nyt hegn. Stederne aftales med Jesper. 

Tørt jordstykke foran tee 50 hul 18 udbedres. 

DGU-repræsentantskabsmøde 
Carsten Jensen gennemgik mødet og de input, der kom fra Dansk Golf Union. Link til 

præsentationer og referat er vedhæftet HER 

Info fra Golfmanager 
Boardplace 
Vi er blevet undervist i at benytte platformen til afholdelse af bestyrelsesmøder og har udsendt 

dagsorden via Boardplace, Referat vil blive udsendt via platformen. 

Jacobsen Group / P-plads 
Dir. Peter Juul ønsker endnu et højhus i Golfparken. Er i dialog med Herning Kommune. Kan 

resultere i samarbejde, hvor vi kan få en større og asfalteret P-plads med flere pladser. 

Ferie for alle – skal vi være der? 
Tages op igen; der er tvivl om nødvendigheden af at være der, og hvad vi som forening får ud af 

det. Skal vi være der skal der være mere salg og måske mindre forplejning. 

Track Man 
Vi har valgt at købe ny Track Man og bruge de tilskud vi allerede har fået til dette. For at få 

simulatorgolf søges flere fonde; afventer bl.a. svar fra Lysgaard fonden (maj). 

Herning Idrætsråd 
Der er møde torsdag den 28. april 2022, hvor CJ og BWM deltager.  

Info fra udvalg 
Begynderudvalg - MH 
Starter nyt hold op i juni eller august. 

https://www.danskgolfunion.dk/artikel/repr%C3%A6sentantskabsm%C3%B8de-2022


Kaninudvalg - HS 
Markøraften med over 20 deltagere afholdt med opfølgning med 2 seancer med Nicolas. 

Er med i ECCO turnering med 4 matcher. 

SIDSTE: Annulleres pga. ECCOs tilstedeværelse i Rusland. Ny sponsor findes. 

Juniorudvalg - IRS 
Et velbesøgt Åbent Hus, men ikke helt så mange til lørdagstræning efterfølgende. Meik mener at 

vores pris kan være årsagen til frafaldet. Drøftes med ham. 

Eliteudvalg - IRS 
Tager på "træningsweekend" 1 gang (30/4-1/5) og ikke 3 gange som skrevet i sidste referat. Tager 

ud og prøvespiller banen og derefter hygge og træning hjemme dagen efter. 

Baneudvalg - CB 
Se Banen lige nu. 

Turneringsudvalg - IRS 
NordicGolfers hulspilturnering aflyses, da der er for få tilmeldinger. Vi vurderer senere om den 

skal genstartes på ny dato. 

Banekontrol- og serviceudvalg - BWM 
Er i gang og kører ud med kaffe m.m. samt kontrollerer at flowet er ok. Mistet 2 men fået 4 

servicefolk til hjælp ved klubhus. 

Der blev efterspurgt at man havde te med rundt. 

Ordens- og amatørudvalg - CJE 
Intet nyt. 

Handicapudvalg - CJE 
Intet nyt. 

Regeludvalg - CJE 
Oplæg fjernes 1. maj 2022. 

Efterfølgende er banen kontrolleret og det er bestemt at vente til foreløbig 15. maj og herefter 

vurdere om der er tilstrækkelig vækst i græsset og huller har lukket sig. 

Visionsudvalg – CA 
Intet nyt. 

Golf, kunst & natur – CA 
Herning Kommunen støtter projektet med kr. 200.000. 

Vi ser på oprettelse af CVR-nummer til projektet så økonomien holdes adskilt fra Herning Golf 

Klub. Kaj har bolden. 

Herning Erhvervsråd har givet støtteerklæring og vil hjælpe med at finde virksomheder, der kan 

have interesse i projektet. 

Der er sendt ansøgninger ud til flere fonde og flere er på vej. 

Årsskriftsudvalg - CA 
Intet nyt. 
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